
PROTOKÓŁ                                
z XLV Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 31 stycznia 2023  roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

W dniu 31 stycznia 2023 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się XLV Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą otworzył Pan 
Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady witając członków Zarządu, radnych, gości, pracowników 
Starostwa Powiatowego w Czarnkowie. 

Za nim przystąpiono do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż 
dotarła do niego bardzo smutna wiadomość, że po długiej i ciężkiej chorobie odszedł od nas kolega radny 
Piotr Waśko. Pogrzeb odbędzie się w dniu 2 lutego br. w m. Rosko. Pamięć radnego uczczono minutą 
ciszy.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych uczestniczy 
18 radnych, nieobecnych 3 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał przewidzianych 
projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Sławomir Kryger, Janusz Rajek, Piotr Waśko. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Ad.2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego 
porządku obrad? 

Zmian nie wniesiono, w związku z czym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku 
obrad zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Kryger, Janusz Rajek, Piotr Waśko ):  

- 18 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji z dnia 29 grudnia 2022 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z XLIV Sesji  
z dnia 29 grudnia 2022 roku? 

Uwag nie zgłoszono, w zawiązku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XLIV Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 29 grudnia 2022 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Kryger, Janusz Rajek, Piotr Waśko ):  

- 17 głosów za,  
- 0 głosów przeciwnych,  
- 1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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Protokół został przyjęty. 

Ad.4 
Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego o sytuacji epidemiologicznej na terenie powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego. 
Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiał dotyczący sytuacji epidemiologicznej na 

terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego radni otrzymali wraz z pozostałymi materiałami na dzisiejszą 
sesję. Temat analizowany był przez Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 25 stycznia 2023 roku. 
Mimo tego Przewodniczący prosił Panią Inspektor o krótką informację.  
 Państwowa Powiatowa Inspektor Sanitarna Pani Beata Kościelska przedstawiła informację   
w wersji prezentacji multimedialnej, której wydruk papierowy stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.  
 Przewodniczący Rady podziękował za przedstawioną informację i zapytał, czy radni mają pytania   
w tym punkcie? 
 Pytanie zgłosił radny Zygmunt Jasiewicz. W roku 2022 pojawiły się sinice na jeziorze Królewskim, 
użyte zostały środki chemiczne zapobiegające rozwojowi sinic, stąd pytanie czy te działania były 
prowadzone pod nadzorem Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej?  
 Pani Kościelska odpowiedziała, że nie nadzorują tych procesów. Właściciel kąpieliska, zarządca 
sam decyduje o tym jaką metodę zastosować i czy w ogóle zastosować. Tych metod trochę jest      
i fizycznych i chemicznych, one są bardzo kosztowne. Kosztowne jest przywracanie kąpielisk jeśli chodzi   
o sinice. Sanepid w to nie ingeruje. 

Więcej pytań nie zgłoszono.  
Ad.5 
 Efekty z realizacji projektów zewnętrznych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym, iż materiał dotyczący efektów z realizacji projektów 
zewnętrznych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-
Trzcianecki radni otrzymali wraz z pozostałymi materiałami na dzisiejszą sesję. Temat analizowany był 
przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 24 stycznia 2023 roku. Mimo tego Przewodniczący prosił 
Naczelnika Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych o krótką informację.  
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych Pan Paweł Siemiński przedstawił krótką 
informację, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawioną informację i zapytał, czy radni mają pytania   
w tym punkcie? 
 Pytań nie zgłoszono.  

Salę opuścił radny Grzegorz Bogacz. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 17 radnych. 

Ad.6 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-2036, czy radni mają 
pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2021-2036.   

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 
2023-2036, stosunkiem głosów: 5 za, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2023-
2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17  radnych (nieobecni radni: Grzegorz Bogacz, Sławomir Kryger, Janusz Rajek, Piotr Waśko):   

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XLV/286/2023  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego na lata 2023-2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Na salę wrócił radny Grzegorz Bogacz. Od tego momentu w Sesji uczestniczy 18 radnych. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok.    

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że  Komisja wyraziła pozytywną 
opinię w zakresie zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, stosunkiem głosów: 5 za, 0 
przeciwnych i 0 wstrzymujących.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Kryger, Janusz Rajek, Piotr Waśko ):   

- 18 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-   0 głosów przeciwnych, 
-   0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XLV/287/2023  w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok  została podjęta   
i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad.7  

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XLIV a XLV Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Starosta Feliks Łaszcz uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które miało 
miejsce w dniu 26 stycznia 2023 r.  

1. Sprawy z zakresu zdrowia: 

 Zarząd spotkał się z  dyrektorem Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie w sprawie 
inwestycji jakie Zakład zamierza prowadzić. Są trzy takie kwestie, pierwsza to utworzenie Zakładu 
Opiekuńczo-Leczniczego na bazie pomieszczeń oddziału ginekologicznego. Docelowo 30 łóżek – koszt 
inwestycji 2.800 tys. zł – 3 mln. zł brutto. Druga kwestia to połączenie starej części szpitala z nową częścią, 
co dotyczy oddziału wewnętrznego i oddziału pediatrycznego – min. 3 mln zł. Trzecia kwestia to OIOM, 
nasz Oddział składa się z trzech łóżek, co nie jest do końca poprawne, bo powinny być przynajmniej 4 
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łózka. Korzystając z okazji Starosta poinformował radnych, że kilka dni temu gościem trzcianeckiego 
Szpitala był Minister Zdrowia, rozmawiano tam na temat SOR – u, gdzie są przypisane 4 łóżka. Natomiast 
dyrektor Szpitala poddał pod wątpliwość następującą rzecz Ministrowi, inne przepisy mówią o 5-6 łózkach, 
a tam też są 4, one zabezpieczają Szpital ale nie można do szpitala sprowadzać rezydentów. Te rzeczy w 
jakiś sposób muszą być unormowane. Jeśli chodzi o inwestycje czarnkowskiego Szpitala to temat będzie 
omawiany dalej na kolejnym posiedzeniu.  Dodatkowa informacja, w dniu dzisiejszym w czarnkowskim 
Szpitalu gościł Marszałek Województwa Wielkopolskiego, podpisana została umowa finansowa, która 
opiewa na kwotę ponad 1.700 tys. zł, do tego dochodzi kwota ponad 300 tys. zł z budżetu Szpitala, co daje 
kwotę ponad 2 mln. zł To są pieniądze, które będą przeznaczone na zakup wyposażenia dla 
czarnkowskiego Szpitala, w szczególności na OIOM i oddział pediatryczny. Są to środki w ramach 
programu unijnego WRPO.   

 Zarząd rozpatrzył wniosek dyrektora ZZOZ w Czarnkowie dotyczący wszczęcia procedury likwidacji 
Oddziału Ginekologicznego. Jak wiadomo już od dawna oddział ten nie funkcjonuje, a w jego miejsce ma 
powstać ZOL, na którym docelowo ma być 30 łóżek, w tym roku 15 i w roku przyszłym dodatkowe 15 
łóżek. Takie są ustalenia z Narodowym Funduszem Zdrowia. W związku z tym na Sesji w miesiącu lutym br. 
zaproponowana zostanie Radzie Powiatu uchwała w sprawie zmian w statucie ZZOZ w Czarnkowie, gdzie 
wykreślony zostanie oddział ginekologiczny, a w jego miejsce na tej samej Sesji wpisany zostanie ZOL, tak 
aby można utrzymać 4 oddziały w Szpitalu.   

2. Sprawy z zakresu edukacji: 

 Zarząd podjął uchwałę w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat, a także specjalności i form 
kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w roku 2023. 

 Zarząd pozytywnie rozpatrzył: 

- prośbę dyrektora Zespołu Szkół w Trzciance o wyrażenie zgody na wymianę oświetlenia na korytarzach 
szkolnych i przypisanie środków na montaż, 

- prośbę dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych w Gębicach o wyrażenie zgody na przydzielenie godzin 
ponadwymiarowych dla siebie i wicedyrektora szkoły, w związku z odejściem jednego z nauczycieli. 

3. Sprawy z zakresu finansów powiatu: 

  Zarząd podjął uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok oraz zapoznał się ze 
zmianami do  uchwały budżetowej na 2023 rok zatwierdzonymi na dzisiejszej Sesji, bez tej zmiany   
329 tys. zł, co wiąże się z podpisaniem umowy transportowej, o czym wcześniej nie wiedziano, a co 
zadziało się dzisiaj.  

   Zarząd pozytywnie rozpatrzył wniosek dyrektora DPS w Wieleniu o środki na wymianę drzwi kotła 
olejowego. Kwota ponad 20 tys. zł.  

  Ze spraw różnych Starosta poinformował radnych i pogratulował Przewodniczącemu Rady, który 
został odznaczony Medalem Stulecia Odzyskanej Niepodległości. W naszym powiecie są 4 osoby 
odznaczone takim Medalem, tj. Przewodniczący Rady Wiesław Maszewski, była dyrektor Placówki „Nasz 
Dom” w Gębicach siostra Jadwiga Targańska, kapelmistrz Czarnkowskiej Orkiestry Dętej przy MCK Pan 
Tadeusz Kurzac i siostra dyrektor DPS – u w Wieleniu prowadzonego przez Zgromadzenie Sióstr Ewa 
Pollus.  

Przewodniczący Rady podziękował Staroście za złożoną informację i o wspomnienie   
o odznaczeniu jakie otrzymał. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty, 
dotyczące informacji pisemnej z pracy Zarządu, jak i też tej dzisiejszej? 

Głos zabrała m.in. radna Izabela Bobińska, która zwróciła uwagę, że nie będzie bezpośredniego 
transportu z Czarnkowa do Poznania, jest on łączony w miejscowości gdzie jest pociąg i gdzie można się 
przesiąść. Pytanie jakie zadała, to jak to będzie funkcjonowało w okresie ferii i świąt, w okresie kiedy 
młodzież nie jeździ do szkół. 

Starosta odpowiedział m.in., że zastanawiają się nad skomunikowaniem kołowym Czarnkowa   
z Poznaniem. Na ten moment istnieją możliwości przesiadkowe: Oborniki, Szamotuły i Wronki. Na dzień 
dzisiejszy trwają rozmowy jak to zrobić aby skomunikować Poznań z Powiatem. Ma nadzieję, że to się uda 



str. 5 
 

ale nie jest to łatwe. Starosta wspomniał, że dla naszego powiatu ważne jest też połączenie z Wałczem, 
skąd gro młodzieży dojeżdża do trzcianeckich szkół. Następnie Starosta oddał głos naczelnikowi Wydziału 
Komunikacji, prosząc o bliższe informacje.  

Naczelnik Wydziału Komunikacji poinformował radnych, że połączenie z Poznaniem jest, chociaż 
nie jest ono bezpośrednie, jest z przesiadką w Obornikach. Jest to połączenie w dni nauki szkolnej   
i w niedziele. Jest celowo podporządkowane pod młodzież szkół średnich oraz studentów. Do Poznania   
z przesiadką w Obornikach dotrze się pół godziny szybciej niż bezpośrednio autobusem. 6 minut czeka się 
w Obornikach na zintegrowanym węźle przesiadkowym, koszty też są mniejsze. Natomiast mamy 
zapewnienia firmy EUROMAT-POL, która planuje uruchomienie bezpośredniego połączenia z Wałcza do 
Poznania. Takie połączenie będzie prawdopodobnie uruchomione po feriach. Na chwilę obecną jest to na 
etapie uzgodnień między Marszałkami Województwa Wielkopolskiego i Zachodniopomorskiego dlatego, 
że jest to linia między województwami i takie pozwolenie wydaje Marszałek, w tym przypadku Marszałek 
Wielkopolski. Czas przejazdu autobusem z Czarnkowa Pl. Karskiego do Poznania trwał będzie 2 godziny,   
a 1,5 godz. z przesiadką na pociąg w Obornikach.   

Radna Bobińska – plany są takie, żeby te autobusy kursowały gdy młodzież jedzie do szkół, a co   
z wakacjami? 

Naczelnik Wydziału Komunikacji potwierdził, że na chwilę obecną komunikacja, która funkcjonuje, 
funkcjonuje pod młodzież szkolną, w wakacje nie. Trwają prace nad tym, aby komunikacja była 
rozbudowana o dni wolne od zajęć szkolnych i była poszerzona o dni pracujące, aby to nie był tylko jeden 
kurs, aby w ciągu dnia tych kursów było więcej. Być może się to wyjaśni w przeciągu miesiąca.  

Przewodniczący Rady uznał, że sprawa jest cały czas aktualna, ewaluuje, będzie się to zmieniało. 
Od niedawna Powiat jest organizatorem transportu, wiele rzeczy jeszcze może się zmienić.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  
Ad.8 

Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, na którym 
omówiła i pozytywnie zaopiniowała zamiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2036 i zmiany 
do uchwały budżetowej powiatu na 2023 rok, które zostały zatwierdzone na dzisiejszej Sesji. 

Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 24 stycznia br. Było to posiedzenie w sprawie zimowego 
utrzymania dróg przez Obwody Drogowe.  

  Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych spotkała się w dniu 25 stycznia br. Głównym punktem 
posiedzenia była informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego o sytuacji sanitarno-epidemiologicznej 
na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego.   

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu  spotkała się w dniu 24 stycznia br. Tematem spotkania było 
zapoznanie się z efektami z realizacji projektów zewnętrznych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. 

Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu dzisiejszym. 
Wysłuchano sprawozdania z działalności Spółek Wodnych za 2022 rok oraz sprawozdania z działalności 
Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w okresie między Sesjami nie obradowała.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 
 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.9 

Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji zgłoszonych na ostatniej Sesji. 

 Przewodniczący Rady Przypomniał, że na ostatniej Sesji złożone zostały trzy interpelacje 
Odpowiedzi ( zał. nr 16, nr 17 i nr 18 ) zostały radnym zgłaszającym interpelacje jak i pozostałym radnym 
przekazane, stąd Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 Radni nie zabrali głosu.  
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Ad.10 

Interpelacje radnych.  

Radny Grzegorz Bogacz złożył interpelację do Przewodniczącego Rady Powiatu, do Starosty   
w sprawie przedstawienia organizacji nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej świadczonej przez Szpitale   
w Trzciance i w Czarnkowie. Radny podzielił się swoim doświadczeniem. Zawiózł kogoś z rodziny do 
Szpitala w Trzciance, aby skorzystał z opieki. Po 4 godzinach oczekiwania zrezygnował, było tak bardzo 
wielu ludzi, bardzo dużo wściekłych ludzi. Ktoś zapytał wiedząc, że jest radnym, jak to funkcjonuje i nie 
umiał odpowiedzieć. Radny rozmawiał z kimś z personelu, wszyscy byli tam bardzo mili, ale rozkładają 
ręce bo to lekarz decyduje. Ten lekarz mógł wyjść, powiedzieć, że jest czymś bardzo zajęty i będzie mógł 
przyjąć pacjentów po pewnym czasie. Tam było bardzo dużo starszych ludzi, kobieta w ciąży z dwójką 
dzieci i dopiero po interwencji przyszedł pediatra i ją przyjął. Tak to nie może być. Wszyscy uważają, że 
jest to standard, a jeżeli jest to standard, to ten standard musi się zmienić. Radny sam korzysta z poradni 
specjalistycznych w Warszawie i w Poznaniu, gdzie jest bardzo dużo pacjentów i nie może narzekać. Jest 
tam dobrze obsłużony jako pacjent. Po tym doświadczeniu rozmawiał z lekarzem podstawowej opieki 
zdrowotnej (poz) i on wskazuje, że przecież umowy są podpisane i środki finansowe trafiają do szpitali na 
to. Więc Szpital to musi zorganizować. Radny nie wie, czy są to środki wystarczające ale myśli, że logistykę 
można by było poprawić.  

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

Ad.11 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

 Radna Bobińska zgłosiła pytanie dotyczące chodnika w Romanowie. Wie, że projekt jest już 
gotowy, wie ile milionów potrzeba aby go wykonać, stąd pytanie czy Zarząd czyni starania, a jeśli tak to 
jakie i gdzie, żeby pozyskać 6 mln. zł.  

 Starosta odpowiedział, że chodnik w Romanowie, to bardzo trudna kwestia. Jeden wykonawca, 
drugi wykonawca, poszerzenie. Dokumentacja jest praktycznie skończona. Powiat w partnerstwie 
wspólnie z Gminą nie jest w stanie tak dużej inwestycji zrealizować ponieważ nie jest to sam chodnik, to 
jest chodnik plus odwodnienie, więc cała jezdnia musi być rozkopana i te wszystkie podziemne instalacje 
muszą być zrobione gdyż są one pod jezdnią. Ostatnia wycena to jest ok. 7-8 mln. zł. Zarząd będzie 
próbował o te pieniądze zabiegać, będziemy zabiegać jako powiat i jako gmina, tam gdzie je można 
dostać. Mogą to być pieniądze rządowe. Były próby pozyskania środków z Polskiego Ładu edycji „PGR”, 
gdzie dla Powiatu to była kwota 8 mln. zł, dla gminy 5 mln. zł. Wniosek został złożony ale czynnik, który 
wniosek rozpatrywał ustalił, że przechodzą wszystkie projekty sięgające do 5 mln. zł, stąd nasz wniosek na 
8 mln. zł nie przeszedł pod poprzeczką. Będziemy aplikować. Będziemy się starać.  

 Radny Bogdan Tomaszewski stwierdził, że w kwestii chodnika w Romanowie prawdopodobnie 
dojdzie do tego, że zostawimy tą część miejską, po to aby wykonać chodnik do rogatek miasta. A dopiero 
później zająć się wspólnie z miastem całą infrastrukturą. To będzie wyjście aby po części, rok po roku, ten 
chodnik doprowadzić do końca. Kolejna sprawa, to sprawa poruszana przez radnego Bogacza, temat 
bardzo istotny jeśli chodzi o opiekę nocną i świąteczną. Radny jednak dodał, że w prasie wyczytał, że 
prowadzone są konsultacje on-line przez Warszawę, co wydaje się kuriozalnym pomysłem, bo chory, czy 
jego rodzina będzie konsultowała chorobę nie osobiście tylko drogą telefoniczną z Warszawą. To jest szok.  

Starosta dodał, że na jakichkolwiek spotkaniach Wójtów, Burmistrzów, na konwentach Starostów 
jest poruszana relacja między szpitalami a poz. Nie ma na dzisiaj mocnych aby się z tym uporać. Każdy 
Szpital ma płacone za wykonaną pracę, a poz-y za gotowość i nie można tego przełamać. Połowa ludzi „na 
wieczorynce”, czy świątecznej pomocy nie musiałaby tam być, bo lekarz poz-u by sobie z tym poradził.  

Radny Włodzimierz Ignasiński stanął w obronie Szpitali ale przyznał racje radnemu Bogaczowi, że 
jeśli istnieje możliwość logistycznego załatwienia sprawy, takiego żeby chociaż lekarz wyszedł, wyjaśnił, 
czy innego potraktowania pacjenta to należy zwracać na to uwagę. Natomiast daje się zauważać jeszcze 
jedną rzecz, że w te dni wolne do Szpitala trafiają ludzie bo mają zdecydowanie taką potrzebę, ale też 
ludzie, którzy w tygodniu nie dostają się do lekarza poz-u, czyli osoby które nie powinny się tam znaleźć. 
Radny nie oceniał tych ludzi, to nie jest ocena z jego strony. Na szpitale nałożony jest dodatkowy 
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obowiązek, który nie powinien z tego wynikać. Ale to nie jest usprawiedliwienie, radny zgodził się z tym co 
powiedział radny Bogacz. Interpelacja jest słuszna i warto na takie rzeczy dyrektorom Szpitali zwracać 
uwagę.  

Radny Bogacz podkreślił, że wystarczyło żeby lekarz powiedział, że ma pacjenta, że zajmie mu to 2 
godziny i ludzie, którzy czekali sami decydowaliby czy będą czekali. Lekarz, który jest na dyżurze nocnym 
zarabia nie mało, ma za  to płacone.  

Radny Jasiewicz poinformował radnych, że w roku ubiegłym interweniował u dyrektora Szpitala, 
aby rozważył sobotnio-niedzielną opiekę w Krzyżu Wlkp., co mocno odciążyłoby SOR. Ostatnio ludzie 
odpływają do Szpitala w Drezdenku, ale to jest mały problem, najważniejsze żeby mieli opiekę. Dyrektor 
pewne rzeczy obiecał, zobowiązał się do uruchomienia tego, a w tej chwili cisza. To wszystko trzeba 
przemyśleć. Ta opieka na miejscu w Krzyżu Wlkp. odciążyłaby nieco Szpital.    

Starosta odnosząc się do interpelacji radnego Bogacza dodał, że zaproponuje Przewodniczącemu 
Komisji Zdrowia spotkanie z dyrektorami, aby sobie te kwestie wyjaśnić, bo radni muszą mieć pełną 
wiedze w tym zakresie.  

Radny Bogacz sprawdził jak ten problem rozwiązany jest w Szpitalu w Pile. Jak się okazało mają 
tam system numerków, ludzie czekają. Czekając dowiadują się, że w Trzciance jest mniej ludzi, że jest 
dobry lekarz i jadą do Trzcianki. Wówczas kumuluje się liczba osób w Trzciance, a ograniczenia pacjentów 
nie ma.  

Radna Bobińska chcąc zakończyć tą dyskusję wystawiła laurkę dla Pani dyrektor Zespołu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, że wraz ze swoją ekipą pozyskała pieniądze z Urzędu Marszałkowskiego 
dla Szpitala, które przełożą się na jakość obsługi, bo chodzi tutaj o pieniądze na sprzęt i wyposażenie. Na 
tym spotkaniu Marszałek wspomniał o poz, że jest to słabe ogniwo. Radni na wspólnej Komisji, wspólnie    
z dyrektorami szpitali, powinni do tematu usiąść i zastanowić się, co zrobić aby pacjenci byli bardziej 
zadowoleni. W powiecie mamy dwa Szpitale i dobrze byłoby gdyby się uzupełniały chociaż w tym zakresie.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w dniu dzisiejszym pozostawiając temat otwarty, warty 
przedyskutowania w obecności dyrektorów Szpitali.  

Ad.12 

Sprawy różne. 
 W sprawach różnych Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż do Rady Powiatu wpłynęło 
pismo ( zał. nr 20 ) dyrektora Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie o wszczęcie procedury 
likwidacji Oddziału Ginekologicznego w ZZOZ w Czarnkowie. Wymaga to zmian w Statucie Zakładu. Temat 
przygotowywany jest na Sesję w miesiącu lutym br.  

 Następnie Przewodniczący udzielił głosu proszącej o głos Pani Sekretarz Powiatu. 

 Sekretarz Powiatu przypomniała radnym, iż od początku jest związana z powiatem. Z tego 
powodu czuje się w obowiązku, aby poinformować radnych, że złożyła wniosek do Pana Starosty   
o rozwiązanie stosunku pracy w związku z przejściem na emeryturę. Będzie przechodziła na emeryturę            
z końcem lutego br. Zatem dzisiejsza Sesja jest dla niej ostatnią Sesją, za miesiąc spotka się z radnymi przy 
kawie i czymś słodkim. Dziękowała wszystkim za współpracę, za zrozumienie, ponieważ z Rada Powiatu,  
 z Komisjami, z Zarządem Powiatu miała do czynienia od 1999 r. To jest 25 lat, które bardzo serdecznie 
wspomina i bardzo sobie ceni jako niezwykle bogate doświadczenie zawodowe. 

 Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż część radnych wnioskowała, aby Sesja w miesiącu 
lutym br. odbyła się już 24 lutego. Temat będzie analizowany, na ten moment pozostaje otwarty.  

Ad.13 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku XLV Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 
obrady o godz. 14.40. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 
Małgorzata Pompała                                                                                        


